
 

 

                      

Z Á P I S 
 

z 4. jednání Komise školství, vzdělávání a demografie konané  

dne 08. 06. 2016 
  

 

 

Dne 08. 06. 2016 se uskutečnilo jednání Komise školství, vzdělávání a demografie zřízené 

Radou města Karlovy Vary. 

 

 Místo jednání: Zasedací místnost Magistrátu města Karlovy Vary, 1. patro 

 Doba jednání: Jednání bylo zahájeno v 15.00 hodin a skončeno v 16.25 hodin 

Přítomni:  Mgr. Jan Poula, Mgr. Miroslav Peer, Zdeněk Slába, Jiří Dietz, Ivan Pelc, 

Věra Bartůňková, Mgr. Vladimír Hůrka, Jaroslav Kubricht, Ing. Jiří 

Rezek (od bodu č. 5) 

Ing.  Omluveni: Ing. Jiří Rezek (do bodu č. 4) 

Neomluveni:   /  

 Hosté:   Mgr. Jiří Klsák – náměstek primátora (odchod v 15.45 hod.) 

    Ing. Jan Klíma – zastupitel a člen rady města (odchod v 15.45 hod.)          

   

 

Program jednání: 

1. Přivítání členů komise 

2. Schválení programu jednání 

3. Schválení zápisu z 3. jednání komise ze dne 06. 04. 2016 

4. Kontrola plnění úkolů a usnesení z jednání dne 06. 04. 2016 

5. Převod zřizovatelských kompetencí k ZUŠ Antonína Dvořáka  

6. Ocenění nejlepších žáků a učitelů karlovarských škol – zhodnocení akce 

7. Zachování podpory přiměřeného financování provozu škol 

8. Různé, diskuze 

9. Návrh usnesení 

10. Závěr  

 

 

Jednání zahájil předseda komise Mgr. Jan Poula.  
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1.  Přivítání členů komise   

 

Předseda komise Mgr. Jan Poula přivítal všechny členy komise ŠVD. 

 

 

2.  Schválení programu jednání 

 

Navržený program byl všemi přítomnými členy komise schválen. 

 

 

3.  Schválení zápisu z 3. jednání komise ze dne 06. 04. 2016 

 

Zápis č. 3 / 2016 ze dne 06. 04. 2016 byl schválen v předloženém znění. 

 

Hlasování:  

pro: Mgr. Jan Poula, Mgr. Miroslav Peer, Zdeněk Slába, Jiří Dietz, Ivan Pelc,  

Věra Bartůňková, Mgr. Vladimír Hůrka, Jaroslav Kubricht 

proti:  nikdo   

zdržel se: nikdo 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

4.  Kontrola plnění úkolů a usnesení z jednání dne 06. 04. 2016 

 

Byla provedena kontrola plnění úkolů a usnesení z jednání komise, které se konalo dne 06. 04. 

2016. Usnesení bylo splněno, na posledním jednání nebyly uloženy žádné úkoly. 

  

 

5.  Převod zřizovatelských kompetencí k ZUŠ Antonína Dvořáka  

 

Zastupitelstvo města Karlovy Vary na jednání dne 10. 5. 2016 schválilo  záměr „převodu“ 

zřizovatelských kompetencí k příspěvkové organizaci Základní umělecká škola Antonína 

Dvořáka Karlovy Vary, s účinností od 1. 7. 2017 a k příspěvkové organizaci Dům dětí a 

mládeže Karlovy Vary, s účinností od 1. 9. 2017 z Karlovarského kraje na Statutární město 

Karlovy Vary. Zastupitelstvo města současně uložilo zpracovat varianty další činnosti a 

organizačního začlenění ZUŠ Antonína Dvořáka a nechat návrh připomínkovat v příslušných 

komisích.  

 

Předseda komise Mgr. Jan Poula předložil komisi 2 varianty převodu, které byly zpracovány 

odborem kultury, školství a tělovýchovy.  

 

Varianta č. 1 – „Připojení“ k současné ZŠ a ZUŠ Karlovy Vary, Šmeralova 336/15 

Varianta č. 2 – Založení nové příspěvkové organizace pro základní umělecké vzdělávání. 
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Členové komise současně obdrželi klady a zápory u těchto dvou navrhovaných způsobů 

převodu zřizovatelských kompetencí. 

 

Varianty převodu zřizovatelských kompetencí byly posuzovány podle následujících hledisek: 

- zaměření a velikost školy; 

- vzdálenost (umístění) jednotlivých budov školy; 

- technický stav jednotlivých budov školy – náročnost na budoucí investice; 

- historie, vývoj a budoucnost školy – konkurenční prostředí, pedagogická základna; 

- náročnost na veřejné finanční prostředky; 

- náročnost na administrativu magistrátu města.   

 

Členové komise následně předložené návrhy široce diskutovali, členové komise jednotlivě 

vyjádřili svůj názor k navrhovaným variantám. V rámci diskuse byla vydefinována další 

varianta č. 3, která by znamenala ponechání příspěvkové organizace ZUŠ Antonína Dvořáka 

Karlovy Vary stávajícímu zřizovateli (tedy Karlovarskému kraji) a současně zahájení jednání 

mezi vedením města a vedením kraje o převodu objektů školy z majetku Statutárního města 

Karlovy Vary do vlastnictví Karlovarského kraje. Tato varianta umožní Karlovarskému kraji 

ponechat si minimálně jednu základní uměleckou školu a do budoucna z ní vytvořit „vlajkovou 

loď“ v oblasti základního uměleckého vzdělávání, pro které je kraj dle příslušných ustanovení 

školského zákona povinen zajistit podmínky, a to ve městě, ve kterém sídlí též Krajský úřad 

Karlovarského kraje.  

 

V rámci diskuze zodpověděl přítomný náměstek primátora Mgr. Jiří Klsák konkrétní dotazy 

členů komise.  

 

Komise školství, vzdělávání a demografie doporučuje Radě města Karlovy Vary ponechat 

zřizovatelské kompetence k ZUŠ Antonína Dvořáka Karlovy Vary Karlovarskému kraji a 

současně zahájit jednání o převodu nemovitostí do vlastnictví Karlovarského kraje.  

 

Hlasování:  

pro: Mgr. Jan Poula, Mgr. Miroslav Peer, Zdeněk Slába, Jiří Dietz, Ivan Pelc,  

Věra Bartůňková, Mgr. Vladimír Hůrka, Jaroslav Kubricht, Ing. Jiří Rezek 

proti: nikdo 

zdržel se: nikdo  

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

6.  Ocenění nejlepších žáků a učitelů karlovarských škol – zhodnocení akce 

 

Slavnostní vyhlášení nejúspěšnějších žáků a pedagogických pracovníků mateřských a 

základních škol se uskutečnilo dne 7. června 2016 od 10.00 hodin v Becherově vile, Krále 

Jiřího 1196/9, Karlovy Vary. Ze všech škol byly akceptovány doručené návrhy na ocenění žáků 

a pedagogů. Nově bylo v letošním školním roce zařazeno ocenění „učitelská legenda“. Celkově 

bylo vyhlášeno 20 žáků, 15 pedagogických pracovníků a 1 ředitel základní školy.  

 



4 

 

 

Akce byla dle získaných informací a ohlasů hodnocena na vysoké úrovni s velice kvalitním 

doprovodným kulturním programem, který zajistili žáci ZŠ a ZUŠ Karlovy Vary, Šmeralova 

336/15. Rovněž vysoce pozitivně byla hodnocena moderátorka akce paní Helena Kyselá. 

Jednalo se již o pátý ročník této velmi zdařilé akce. 

  

 

7.  Zachování podpory přiměřeného financování provozu škol 

 

V souvislosti s přípravou rozpočtu pro rok 2017 byla opět otevřena a diskutována výše 

provozních příspěvků mateřským a základním školám. V posledních letech jsou schválené 

provozní příspěvky nedostačující – pokrývají pouze nejnutnější výdaje, finanční prostředky 

však již nezbývají na potřebnou obnovu nábytku, na obměnu vybavení odborných učeben, na 

nákup moderní výpočetní techniky (počítače, notebooky, tablety), na programové vybavení, na 

školní tabule apod. 

 

Komise školství, vzdělávání a demografie doporučuje Radě města Karlovy Vary zohlednit tyto 

skutečnosti při přípravě rozpočtu Statutárního města Karlovy Vary pro rok 2017 a navýšit 

provozní příspěvky mateřským a základním školám minimálně o 10 %.  

 

Hlasování:  

pro: Mgr. Jan Poula, Mgr. Miroslav Peer, Zdeněk Slába, Jiří Dietz, Ivan Pelc,  

Věra Bartůňková, Mgr. Vladimír Hůrka, Jaroslav Kubricht, Ing. Jiří Rezek 

proti: nikdo 

zdržel se: nikdo  

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

8.  Různé, diskuze 

 

 Pan Zdeněk Slába otevřel diskuzi ohledně aktuální situace na Základní škole Jana Amose 

Komenského, Karlovy Vary, Kollárova 19. Problematika byla obsáhle diskutována. 

Komise požádala vedoucího OKŠT o poskytnutí podrobnějších informací k řešené 

záležitosti na příštím jednání komise. 
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Termín příštího jednání komise se bude konat dne 14. 09. 2016 od 15.00 hodin v zasedací 

místnosti Magistrátu města Karlovy Vary, Moskevská 21, 5. patro.  

 
Dne: 10. 06. 2016 

 

Zapsala: Helena Volková, tajemnice komise    _____________________ 

               

          

 

            _____________________ 

             Mgr. Jan Poula 

             předseda komise 


